
 

BRM.0012.6.4.2021 
 

 
 

Protokół nr 25/2021 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego w dniu 20 kwietnia 2021 r.   

w trybie zdalnym (z wykorzystaniem  środków porozumiewania się na odległość). 
 

 

Czas  trwania posiedzenia 9.00 – 9.30. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji 

2. Olszewski Grzegorz  – członek Komisji 

3. Żukowska Maria   – członek Komisji 

4. Podogrodzka Ewa  – członek Komisji   
 

Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która 

po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach Komisji  

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku posiedzenia. 
 

Nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2020 r. 

4. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016 – 2021 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2020. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 r. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji (w tym projekty uchwał). 

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad 3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2020 r.    
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła sprawozdanie. 
 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do materiałów z XXXVII sesji RMI) 
 

Lidia Stolarska  – Przewodnicząca Komisji: 

Czy są jakieś pytania do przedstawionego materiału? 
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Grzegorz Olszewski – członek Komisji: 

Zapytam Panią Skarbnik, to wykonanie budżetu podobnie jak w latach ubiegłych 

wygląda tak jak wygląda. Tu są podane informacje na temat chociażby planowanych 

dochodów z tytułu wynajmu lokali, czy za pobór śmieci i sytuacja w zasadzie coś 

drgnęła i się poprawiła, ale póki co nie jest to w mojej ocenie nadal zadawalające, bo 

te kwoty należne na rzecz Miasta Inowrocławia nadal są ogromne. Dziękuję.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2020 r.: 
 

• Sprawozdanie z wykonania  budżetu Miasta Inowrocławia za 2020 r.  
 

głosowanie:   za głosowało – 3 , przeciw – 1 , wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. 

Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, Rodziny  

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 5/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu 

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2020 r. 
 

• Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum Kultury 

w Inowrocławiu  za 2020 r. 
 

głosowanie:  za głosowało – 3 , przeciw - 0, wstrzym. się – 1, 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. 

Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, Rodziny  

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę  nr 6/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu informacji 

o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu 

za 2020 r.   
 

• Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej im. Jana 

Kasprowicza w Inowrocławiu za 2020 r.  
 

głosowanie:  za głosowało – 4 , przeciw - 0  , wstrzym. się – 0, 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. 

Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, Rodziny  

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 7/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu informacji 

o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu za 2020 r. 
 

• Informacja o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2020. 
 

głosowanie:  za głosowało – 4, przeciw – 0 , wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 
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Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 8/2021 o pozytywnym 

zaopiniowaniu informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 

2020. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww.  informacje i sprawozdanie. 

 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Pragnę bardzo serdecznie podziękować za głosowanie nad tymi dokumentami  

sprawozdawczymi. Dziękuje bardzo, cieszę się, że żadnych pytań więcej nie było. 

Panu Radnemu Olszewskiemu jedynie odpowiem, że działamy w zakresie należności 

dla Miasta w stu procentach w taki sposób jaki możemy, jakie mamy kompetencje 

prawne korzystając tutaj, również ze wsparcia ustawowego innych organów, głównie 

Urzędu Skarbowego. Jesteśmy uzależnieni od pracy innych organów głównie. Nie 

ma tutaj żadnego zaniechania w poprzednich latach. Byliśmy poddawani pod tym 

względem kontroli różnych organów kontrolujących i od tej strony nie było do 

działania naszych urzędników, nas samych jakichkolwiek uwag, takich jakich 

nosiłyby opinię zaniechania należnych np. czynności związanych  

z wyegzekwowaniem  należności dla Miasta. To, że mamy największe zobowiązania, 

które nie wpłynęły do naszego budżetu z tytułu czynszu to wymagałoby 

kilkugodzinnej informacji dodatkowej dla Pana Radnego. Ja zachęcam do kontaktu  

z pracownikami Wydziału Lokalowego lub z Zastępcą Prezydentem Piniewskim, czy 

też z Panią Skarbnik tutaj obecną w tej chwili. Bo wyegzekwować czynsze, eksmisje 

to jest coś nieprawdopodobnie trudnego. Zresztą od roku, dokładnie od 12 miesięcy 

nie ma możliwości prowadzenia pewnych działań w tym zakresie, ze względu na 

pandemię, rząd szczególna ochroną objął wszystkich. Wszystkich naszych lokatorów, 

również tych, którzy nie płacą czynszu. I świadomość tego ta grupa mieszkańców 

ma, oczywiście. Jest to dla nas duży problem, ale problem taki i zapewniam Pana 

Radnego Olszewskiego i wszystkich Państwa, z którym próbujemy sobie radzić, ale 

w granicach prawa.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016 – 2021 dla Miasta Inowrocławia za 2020 r.” 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego materiału? 
 

Pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przechodzimy do głosowania.  
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Kto jest za przyjęciem Sprawozdania z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony 

Zdrowia Psychicznego na lata 2016 – 2021 dla Miasta Inowrocławia za rok 2020”? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja  Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 9/2021 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta 

Inowrocławia za 2020 r. 

 

Ad. 5. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 r.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za 2020 r.” 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Zgłosił autopoprawkę na stronie 60, aby wpisać w pustych kolumnach tabeli nr 3,4 

i 5 liczbę 13. 
  

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu? 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ja mam pytanie odnośnie tabelek na stronie 54 tego materiału „Nasycenie usługami 

w DPS”, tu jest pusta tabelka. Czy to tylko u mnie, czy rzeczywiście ta tabelka ma 

być pusta? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To znaczy, że na chwilę obecną nie mamy danych.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czyli ta tabelka ma być pusta, tak? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ta tabelka podlega ocenie na szczeblu wojewódzkim, dlatego jest niewypełniona, 

ponieważ nie dotyczy nas.   
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Dobrze. A z kolei też w tych materiałach na stronie 44 „Świadczenia wychowawcze”, 

mamy tu w tabelce przedstawiony rok 2019 i 2020 r. Jest bardzo duży skok  

w wypłaceniu tych świadczeń wychowawczych. To różnica prawie 14 mln.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ta tabela jest wypełniana na szczeblu województwa, zatem też nas nie dotyczy.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czyli zasiłki wychowawcze wzrosły aż tak dużo, tak? Bo różnica pomiędzy rokiem 

2019 a 2020 r. wynosi 14 mln. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Zasiłki wychowawcze wzrastają, bo jak Pani Przewodnicząca powinna zauważyć 

teraz jest świadczenie na każde dziecko od ubiegłego roku. Przedtem było tylko 

kryterium dochodowe, które od 2019 r. zostało zniesione, także to jest naturalna 

rzecz, że kwoty wzrastają.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Tak, tylko ten skok jest bardzo wysoki i dlatego pytam, bo liczba osób 

korzystających z zasiłków rodzinnych jest prawie na tym samym poziomie. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nie mówimy o zasiłkach rodzinnych tylko mówimy o świadczeniach. Wszystkie te 

świadczenia na dzieci, pragnę zauważyć, na pierwsze dziecko, jak weszło w życie to 

nastąpił znaczny skok finansowy.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przechodzimy do głosowania.  
 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów 

pomocy społecznej za 2020 r.”? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja  Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 10/2021 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za 2020 r.” 

 

Ad 8.  Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku  

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu? 
 

Grzegorz Olszewski – członek Komisji: 

Na czym polega różnica między tamtym starym drukiem a obecnym? 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Między jednym a drugim nie ma prawie żadnej różnicy. To jest tylko wymóg 

ustawowy, że gmina ustala. W związku z tym, że zmieniają się przepisy należy 

wprowadzić nowy druk.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przechodzimy do głosowania.  

 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja  Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 11/2021 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań 

ujętych w Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016-

2025 za 2020 rok. 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu? 
 

Nie było pytań. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przechodzimy do głosowania.  

 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja  Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 12/2021 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań 

ujętych w Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016-

2025 za 2020 rok . 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2024 

dla Miasta Inowrocławia.  
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego materiału? 
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Panie Naczelniku, czy z Pana obserwacji i doświadczenia wieloletniego, jak Pan 

widzi, czy w mieście Inowrocławiu jest wystarczająca ilość świetlic dla dzieci 

objętych pomocą? Czy przydałoby się jeszcze jakieś świetlice utworzyć? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Jest 5 świetlic i wydaje mi się, że jeżeli chodzi o topografię Miasta, są rozlokowane 

w tych rejonach, w których są istotne. 4 świetlice prowadzi Ośrodek Profilaktyki,  

1 świetlice prowadzi Terenowy Komitet Ochrony Praw Dziecka i  na dzień 

dzisiejszy, patrząc na to jak one funkcjonują, bo tam frekwencja jest w granicach 

90%, rzadko zdarza się 100 %, bo jedne dzieci przychodzą, drugie odchodzą, ale nie 

ma takich potrzeb na dzień dzisiejszy, aby należało te świetlice zwiększać. 

Przypomnę tylko, że nabór do świetlic odbywa się zarówno przez sygnał ze szkół od 

pedagogów, przez Miejski Ośrodek, przez Komisję alkoholową i inne podmioty, 

które współpracują z rodzinami i póki co wydaje mi się, że ta ilość jest 

wystarczająca.  
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Dziękuję. Moje pytanie Panie Naczelniku było w kontekście takim, bo widzimy, że 

problem alkoholowy się zwiększa i chodzi mi o te dzieci, czy one są objęte, czy  

w każdym takim rejonie naszego Miasta taka świetlica jest, ale 5 świetlic jeśli Pan 

Naczelnik ze swojego doświadczenia mówi, że starczy to się bardzo cieszę. Dziękuję.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Chciałem tutaj zaznaczyć, że troszeczkę mylimy pojęcia. To nie są świetlice dla 

dzieci z problemem alkoholowym. Świetlice są dla dzieci z rodzin trudnych. Ten 

procent dzieci z rodzin alkoholowych też jest, ale tak jak mówię, póki co na dzień 

dzisiejszy tych świetlic jest wystarczająca ilość.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Mam takie pytanie. Na stronie 11 tego materiału jest tabela – Procedury „Niebieskiej 

Karty” prowadzonej w roku 2020 i tutaj mamy „Niebieską Kartę” kategorii A, B, C  

i D. Czym różnią się te karty?  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Pani Przewodnicząca wydawało mi się, że Pani o tym wie, że „Niebieską Kartę” –  

A może sporządzić Nauczyciel, Lekarz itd. B i C inne odpowiednie instytucje  

tj. organizacje opiekujące się dziećmi, policja, straż miejska, dlatego w zależności od 

tego jaka instytucja, tak otwiera odpowiednie czynności karty.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję bardzo. Ja wiem, ale może pozostali członkowie nie wiedzą.  
 

Więcej pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przechodzimy do głosowania.  

 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja  Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 13/2021 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2024 

dla Miasta Inowrocławia.  
 

Ad 7.  Sprawy bieżące.  
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 
 

Lidia Stolarska 
 

 

 

Protokołowała: 

Monika Kozioł 


